
 

Protokół Nr XLIX/2014 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 23 stycznia 2014 r. 

 

XLIX Sesja czwartej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się  

23 stycznia 2014 r. w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego przy ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu.  

Ad. 1  

Otwarcie XLIX Sesji Rady Powiatu 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1200, a zakończyły ok. godz. 1430 Obrady otworzyła  

i prowadziła Przewodnicząca Rady Powiatu Zofia Andrzejewska. 

Przewodnicząca przywitała wszystkich przybyłych na sesję. Na sesji obecni byli: 

-     radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2),  

- Skarbnik Powiatu - Halina Bartkowska,  

- Sekretarz Powiatu – Ewa Kalisz – Górzkowska, 

- Radca Prawny – Maciej Sikorski, 

- Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego – Józef Blank, 

- Sekretarz Gminy Kurzętnik – Teresa Łątkowska, 

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu i naczelnicy Starostwa Powiatowego (lista - 

załącznik nr 3) 

- przedstawiciele mediów: Aleksandra Malinowska - Kurier Iławski, Katarzyna Ochocka – Gazeta 

Nowomiejska, Grzegorz Podkomorzy – Tygodnik Internetowy. 

Ad. 2  

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca stwierdziła, że aktualnie w sesji uczestniczy 14 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecna była Starosta Ewa Dembek, radna Danuta Mazurkiewicz, radny Jan 

Czapliński. 

Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodnicząca zaproponowała, aby Sekretarzem obrad był p. Kazimierz Wiśniewski. 

Przewodnicząca zapytała czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. Radny 

Wiśniewski wyraził zgodę. 
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Przewodnicząca zapytała kto z radnych jest za przyjęciem kandydatury radnego na sekretarza 

obrad. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Ad. 4 

 Przyjęcie porządku obrad 

Przewodnicząca przedstawiła proponowany porządek obrad (załącznik nr 4).  

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za przyjęciem porządku obrad. Głosowało 14 

radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Porządek obrad przedstawiał się następująco:  

1. Otwarcie XLIX Sesji Rady Powiatu. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Powołanie Sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z XLVIII Sesji Rady Powiatu. 
6. Sprawozdanie z prac Zarządu. 
7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych.  
8. Sprawozdanie z pracy Rady i komisji stałych.  
9. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 
10. Przerwa 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVII/364/2013 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 19.12.2013 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2014 – 2034. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVII/365/2013 Rady Powiatu w Nowym 
Mieście Lubawskim z dnia 19.12.2013 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 
nowomiejskiego na 2014 r. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Budżetowej. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Oświaty, Kultury, Polityki 

Społecznej i Ochrony Zdrowia. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVII/368/2013 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 19 grudnia 2013r. w sprawie ustalenia wysokości opłat za 
usuwanie pojazdów z dróg i ich przechowywanie. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Powiatowego Środowiskowego Domu 
Samopomocy w Nowym Mieście Lubawskim. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na najem lokalu użytkowego Niepublicznemu 
Zakładowi Opieki Zdrowotnej – Ośrodek Terapii Uzależnień i Współuzależnienia. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na użyczenie lokalu użytkowego 
Powiatowemu Urzędowi Pracy w Nowym Mieście Lubawskim. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę gruntu przeznaczonego na 
miejsce parkingowe Powiatowej Stacji Sanitarno – Epidemiologicznej. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie stanowiska dotyczącego włączenia powiatu nowomiejskiego do 
strefy przygranicznej objętej zasadami małego ruchu granicznego. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie dofinansowania zadania związanego z 
funkcjonowaniem Biura Regionalnego Województwa Warmińsko – Mazurskiego w 
Brukseli w 2014r. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 
Warmińsko – Mazurskiego. 
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23. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie wyłączenia i zamiaru likwidacji Zasadniczej Szkoły 
Zawodowej w Zespole Szkół im. C. K. Norwida w Nowym Mieście Lubawskim. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie wyłączenia i zamiaru likwidacji Technikum w 
Zespole Szkół im. C. K. Norwida w Nowym Mieście Lubawskim. 

25. Podjęcie uchwały w sprawie wyłączenia, rozwiązania oraz zamiaru likwidacji szkół 
wchodzących w skład Zespołu Szkół Rolniczych w Kurzętniku. 

26. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu w Nowym Mieście 
Lubawskim na 2014 rok. 

27. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy stałych komisji Rady Powiatu w 
Nowym Mieście Lubawskim na 2014 rok. 

28. Sprawy różne. 
29. Zakończenie obrad XLIX Sesji Rady Powiatu. 

 
Ad. 5 
 Przyjęcie protokołu z XLVIII Sesji Rady Powiatu  

Przewodnicząca poinformowała, że sekretarzem obrad XLVIII Sesji była radna Katarzyna Trzaskalska. 

Przewodnicząca poprosiła radną o zabranie głosu.  

Radna Trzaskalska poinformowała, że zapoznała się z protokołem. Jego treść jest zgodna z przebiegiem 

sesji. Radna nie wniosła uwag do protokołu i wnioskowała o jego przyjęcie bez odczytywania. 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma uwagi do protokołu. Nikt nie zgłosił uwag. 

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XLVIII/2013. Głosowało 14 

radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołu. 

Ad. 6 

Sprawozdanie z prac Zarządu 

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 13  grudnia 

2013 r. do 16 stycznia 2014 r. oraz protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach: 6, 12, 19 grudnia i 10 

stycznia 2014 r. (załącznik nr 5). 

Przewodnicząca poprosiła o krótkie uzupełnienie informacji. 

Wicestarosta poinformował, że z ważniejszych wydarzeń jakie miały miejsce poza pracami 

Zarządu należy wymienić: 

- 20 grudnia – przekazanie dwóch samochodów dla Komendy Powiatowej Policji w Nowym 

Mieście Lubawskim oraz uroczysta wigilia z pracownikami Komendy; tego samego dnia odbył się 

toast noworoczny organizowany wspólnie z samorządem miejskim; w godzinach popołudniowych 

odbyło się spotkanie podsumowujące projekt Akademia Aktywności Seniora w Mszanowie,  

- 22 grudnia – uroczysta wigilia w gminie Kurzętnik, 

- 23 grudnia – spotkanie izby rolniczej podczas którego omawiano między innymi szczegóły 

spotkania z Wiceministrem Rolnictwa p. Kazimierzem Plocke; tego dnia odbyły się również 

spotkania wigilijne w Domu Dziecka i Komendzie Powiatowej PSP,  
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- 30 grudnia – spotkanie wigilijne działaczy sportowych zorganizowane przez Burmistrza Miasta, 

- 5 stycznia – spotkanie sprawozdawcze PZW, 

- 8 stycznia – Wicestarosta spotkał się z Wojewodą Warmińsko – Mazurskim w celu omówienia 

spraw związanych z rozszerzeniem strefy małego ruchu granicznego oraz szczegółów wizyty 

Wojewody w powiecie w dniu 5 lutego – tego dnia odbędzie się otwarcie nowej siedziby 

Powiatowego Środowiskowego Domu Samopomocy; tego samego dnia wspólnie z dyrektorem 

Szpitala Powiatowego odbył spotkanie w NFZ – celem spotkania było omówienie zagadnień 

związanych  z postępowaniem konkursowym na zawarcie umów na nocną i świąteczną opiekę 

zdrowotną, 

- 10 stycznia – spotkanie z pracownikami gmin odpowiedzialnymi za zarządzanie kryzysowe i 

obronę cywilną; tego samego dnia odbył się toast noworoczny  w gminie Nowe Miasto Lubawskie, 

- 11 stycznia – studniówka w Zespole Szkół im. C. K. Norwida, 

- 13 stycznia – spotkanie z Komendantem Powiatowym PSP w celu omówienia wymiany 

młodzieży planowanej na sierpień tego roku – ok. 50 młodych ludzi do 16 r. życia z powiatu 

Oldenburg zajmujących się sportem pożarniczym będzie gościło w powiecie nowomiejskim, 

- 14 stycznia – toast noworoczny w gminie Lubawa, 

- 18 stycznia – odbyła się kolejna studniówka w Zespole Szkół im. C. K. Norwida, 

- 19 stycznia – uroczystość związana z rocznicą wyzwolenia Nowego Miasta Lubawskiego 

organizowana przez Burmistrza Miasta, 

- 21 stycznia – coroczna odprawa policji; spotkanie dotyczące budowy regionalnego lotniska w 

Szymanach - planuje się, że z początkiem 2016 r. lotnisko będzie dostępne dla pasażerów, 

- 22 stycznia – spotkanie sprawozdawcze Związku Emerytów i Rencistów; w godzinach 

wieczornych w Miejskim Centrum Kultury odbył się koncert „Rodzinne kolędowanie” – 

Wicestarosta pogratulował p. Burmistrzowi bardzo udanej imprezy. 

- 23 stycznia – odbył się siódmy przetarg na sprzedaż budynku po szkole przy ul. Grunwaldzkiej – 

wynik przetargu jest negatywny, aczkolwiek jeden chętny był, nawet wpłacił wadium, ale w 

ostatniej chwili zrezygnował. Wicestarosta dodał, że ma nadzieję, iż w kolejnych przetargach uda 

się sfinalizować sprzedaż. 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma pytania do sprawozdania. Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 7 

 Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodnicząca poprosiła radnych o zgłaszanie pytań i wniosków. 

Radny Marek Ząbkiewicz powiedział, że jeden jego wniosek jest „do przemyślenia” dla Rady i 

Zarządu. Chodzi o sprzedaż budynku przy ul. Grunwaldzkiej. Odbył się siódmy przetarg z 
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wynikiem negatywnym. Radny zaproponował, aby przemyśleć wycofanie się z decyzji o 

sprzedaży. Jeżeli chodzi o salę sesyjną Starostwo korzysta z gościnności Urzędu Miejskiego. Być 

może należałoby zastanowić się nad wykorzystaniem budynku przy ul. Grunwaldzkiej? Druga 

kwestia dotyczy ideologii genderowskiej. W ostatnim czasie dużo się o tym mówi. Radny zapytał 

dyrektorów szkół czy taka ideologia w jakiś sposób będzie wdrażana w naszych szkołach 

ponadgimnzjalnych. Radny dodał, że skoro takim tematem zajmowali się biskupi, wynika z tego, że 

jest to ważny temat, który bulwersuje ludzi. Zdaniem radnego taka ideologia przynosi więcej 

szkody niż pożytku. 

Przewodnicząca zapytała czy są jeszcze inne wnioski. 

Radny Andrzej Andrzejewski zapytał czy znane są bliższe szczegóły dotyczące doprowadzenia 

gazociągu do Nowego Miasta. Radny przypomniał również, aby wiosną lub latem zająć się 

remontem drogi wewnętrznej przy budynku Starostwa przy ul. Grunwaldzkiej 3. Radny 

poinformował, że mieszkańcy miasta wnioskują o zainstalowanie oświetlenia przy przejściu dla 

pieszych na ulicy Wojska Polskiego w Nowym Mieście Lubawskim, tuż za skrzyżowaniem z ulicą 

Piastowską. Radny poprosił, aby wystąpić ze stosownym wnioskiem do Zarządu Dróg 

Wojewódzkich. 

Przewodnicząca poprosiła, aby p. Burmistrz przedstawił informację na temat obwodnicy Nowego 

Miasta. Poinformowała również, że na posiedzeniu komisji padło pytanie ze strony radnego Czajki 

na temat spółek szpitalnych. Radna poprosiła o powtórzenie pytania na sesji. 

Radny Stanisław Czajka odpowiedział, że na posiedzeniu komisji p. Wicestarosta udzielił 

odpowiedzi. Nie ma zatem potrzeby, aby teraz wracać do tego tematu. 

Przewodnicząca poprosiła, aby mimo wszystko udzielić na nie odpowiedzi. 

Radny Czajka powiedział, że w internecie są zapytania, stwierdzenia mieszkańców powiatu 

odnośnie stworzenia nowej spółki na terenie szpitala. Radny przekazuje odczucia mieszkańców, że 

to pewnie pierwszy krok w kierunku prywatyzacji. Jeśli p. Dyrektor dziś zapewni, że takich 

zamiarów nie ma i nie będzie przynajmniej póki będzie istnieć powiat, to radny uważa, że opinia 

publiczna będzie uspokojona. Druga kwestia dotyczy tego, że w finansach szpitala robi się „mały 

minusik”. Radny złożył wniosek do Zarządu Powiatu, aby przyjrzeć się umowom najmu, umowom 

na sprzęt zawartych z podmiotami niepublicznymi działającymi na terenie szpitala. Chyba, że co 

roku ceny są waloryzowane. Jeżeli nie i od trzech czy czterech lat są te same stawki, to tak nie 

powinno być. Chodzi o to, żeby Zarząd Powiatu będący jednocześnie Zgromadzeniem Wspólników 

przyjrzał się tej sprawie; być może są tam możliwości zrekompensowania tego minusa. Radny 

dodał, że chodzi także o przychodnię w Lubawie.  
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Przewodnicząca poprosiła, aby p. Dyrektor przedstawił również swoją opinię na temat przyszłości 

drugiej spółki – czy planuje się połączenie spółek w jedną czy likwidację. 

Radny Czajka dodał, że społeczeństwo źle odbiera fakt, że główną księgową jednej spółki jest p. 

Beata Rzymowska będąca jednocześnie prezesem drugiej. Radny dodał, że do osoby p. 

Rzymowskiej odnosi się z szacunkiem. Jest to akurat osoba, którą on osobiście polecił p. 

Dyrektorowi. Radny nie ma uwag do takich ustaleń, ale warto wyjaśnić to również opinii 

publicznej.  

Więcej wniosków i zapytań nie było. 

Przewodnicząca poinformowała, że odpowiedź nastąpi w pkt. 9. 

Ad. 8 

Sprawozdanie z pracy Rady i komisji stałych 

Sprawozdanie z prac Komisji Budżetowej (załącznik nr 6) przedstawił Przewodniczący Komisji 

Kazimierz Wiśniewski. 

Sprawozdanie z prac Komisji Oświaty, Kultury, Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia (załącznik 

nr 7) przedstawił Przewodniczący Komisji Andrzej Andrzejewski. 

Sprawozdanie z prac Komisji Bezpieczeństwa Publicznego (załącznik nr 8) przedstawił 

Przewodniczący Komisji Tomasz Szczepański. 

Sprawozdanie z realizacji planu kontroli Komisji Rewizyjnej w II półroczu 2013 r. (załącznik nr 9) 

odczytał Przewodniczący Komisji Grzegorz Dembek 

Sprawozdanie z prac Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Przyrody (załącznik nr 10) 

przedstawił Przewodniczący Komisji Adam Głowacki. 

Z sali obrad wyszedł Radca Prawny Maciej Sikorski. 

Przewodnicząca Rady odczytała sprawozdanie z prac Rady (załącznik nr 11). 

Przewodnicząca powiedziała, że brak środków finansowych, pewne kłopoty przy realizacji 

inwestycji związanej z budową szkoły w Kurzętniku, spowodowały że pojawiły się głosy, aby 

zrezygnować z inwestycji. Okazało się, że inwestycje uratowały budżet. Ważną kwestią było 

pozyskanie dotacji na spłatę długów SP ZOZ. Pozwoliło to na uchwalenie budżetu. Budżet na 2014 

nie jest bogaty, jeśli uda się sprzedać któryś z budynków szkolnych, będzie to prawdziwy sukces. 

Przewodnicząca odniosła się do propozycji radnego Ząbkiewicza. Stwierdziła, że tego powiatu 

chyba nigdy nie będzie stać na luksusy. Należy robić to, co najbardziej konieczne i potrzebne dla 

mieszkańców. Budynek przeznaczony do sprzedaży, trzeba starać się sprzedać. Na pewno ktoś go 

dobrze zagospodaruje. Robi się wszystko, aby ograniczyć koszty administrowania. Przewodnicząca 

stwierdziła, że rok 2013 nie był łatwy i przyznała, że na jego początku miała ogromne obawy czy 
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uda się uchwalić budżet na kolejny rok. Przewodnicząca wyraziła nadzieję, że budżet jeszcze się 

poprawi. Następnie zapytała czy są jakieś pytania do przedstawionych sprawozdań. Pytań nie było. 

Ad. 8 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 

Przewodnicząca poprosiła o odpowiedź na zadane pytania i wnioski. 

Wicestarosta powiedział, że jego zdaniem, a ma nadzieję, że jest wyrazicielem opinii całego 

Zarządu, lepiej inwestować niż przesiadywać w większych budynkach. Dla Zarządu priorytetem 

jest zaspokojenie potrzeb mieszkańców. Lepiej wybudować drogę niż poprawiać sobie 

pomieszczenia. Podtrzymujemy plany sprzedaży budynku przy ul. Grunwaldzkiej, tak zresztą 

uchwalono w budżecie na 2014 r.  

Radny Ząbkiewicz powiedział, że była to tylko myśl do przemyślenia. 

Przewodnicząca powiedziała, że kolejny temat to gender. Poinformowała, że miała przyjemność 

być w Zespole Szkół w Kurzętniku i widziała młodych mężczyzn, ładnie śpiewających i w 

większości byli to uczniowie z Czachówek. Ucieszyło ją to, że szkoła się zintegrowała, nikt za 

nikogo nie był przebrany, żadnego zagrożenia tam nie widziała. Po prostu jest to jakiś dziwny, 

nadmuchiwany temat, połowa ludzi nie rozumie o co w nim chodzi. Jednak temat jest nośny i 

nakręcany gdzie tylko się da. Przewodnicząca poprosiła o wypowiedź dyrektorów szkół. 

Pierwsza głos zabrała Dyrektor Zespołu Szkół im. C. K. Norwida Barbara Przeradzka – Martko. P. 

Dyrektor powiedziała, że w tej chwili temat gender to właściwie bardziej propagandowa kwestia 

aniżeli ingerencja w działalność szkoły. Gender to nic innego jak pokazanie równości płci, 

pokazanie możliwości wykonywania zawodów, pełnienia różnorodnych ról zarówno przez kobietę 

jak i mężczyznę. Projekty, które były pisane ze szkół i finansowane ze środków Unii Europejskiej, 

były kierowane głównie do przedszkoli i szkół podstawowych. Miały one na celu między innymi 

pokazanie, że równie dobrze fryzjerem może być kobieta jak i mężczyzna, że mężczyzna tak samo 

może założyć fartuch i zmywać naczynia czy gotować obiad; że nie jest to rola przeznaczona tylko i 

wyłącznie dla kobiety. To jest właściwie cała filozofia gender. Szczególnie środowiska prawicowe 

próbują to wykorzystać jako swoistą ideologię skierowaną rzekomo przeciwko działalności szkół. 

W szkole którą kieruje p. Dyrektor, występuje równość płci, równe traktowanie, każdy ma 

możliwość sprawdzenia się w różnego rodzaju sytuacjach. O jakiejkolwiek dyskryminacji, a tym 

bardziej o jakiegokolwiek rodzaju przebierankach, nie ma mowy. 

Dyrektor Zespołu Szkół Zawodowych Mirosław Wodara dodał, że ideologii czy filozofii gender nie 

ma ani w programie kształcenia, ani innych dziedzinach. Jeżeli chodzi o przedmiot którego uczy p. 

Dyrektor tzn. prawo, wyraźnie odróżnia się płci od siebie. Kodeks pracy wyraźnie mówi o np. 

zakazie pracy wykonywanej przez kobiety, przez kobiety w ciąży, kobiety karmiące. Te elementy 
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są wyraźnie odróżniane. Jeśli w żartach mówi się o przebierankach, to tylko i wyłącznie w ramach 

występów kabaretowych i tego typu atrakcji. 

Radny Ząbkiewicz powiedział, że nie chodziło mu o przebieranki. Chciał zasięgnąć informacji u 

źródła. Każdy z nas o czymś słyszał, nie do końca wiadomo o co chodzi. Tu mamy informacje z 

pierwszej ręki. 

Przewodnicząca powiedziała, że w jej opinii jest to temat nadmuchany, zastępczy. Połowa nie wie o 

co chodzi, ale temat jest nośny. Następnie poprosiła p. Burmistrza o odpowiedź na pytania 

dotyczące gazyfikacji miasta i budowy obwodnicy. 

Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego Józef Blank poinformował, że jedna i druga inwestycja nie 

są inwestycjami miejskimi. Jeżeli chodzi o gazyfikację, z informacji przekazanych przez inwestora 

wynika, że inwestycja jest realizowana. Do końca I półrocza br. ma być zrealizowany punkt 

redukcyjny w Kaczym Bagnie. Nitka wysokiego ciśnienia jest prowadzona z Brodnicy w kierunku 

Dziarn pod Iławą. Do końca tego roku ma być doprowadzona nitka średniego ciśnienia do Nowego 

Miasta i Kurzętnika i dokończona nitka wysokiego ciśnienia do Dziarn. Gaz w tym roku powinien 

się więc pojawić w mieście i Kurzętniku. Są pewne problemy co do uzgodnienia przebiegu nitki 

przez miasto. Tym niemniej w końcu roku gaz ma być doprowadzony w okolice ul. Sienkiewicza, 

Mickiewicza, Wojska Polskiego i dalej ulicą Lidzbarską do Kurzętnika. Jeżeli natomiast chodzi o 

obwodnicę, dokładnie nie nazywa się tej inwestycji budową obwodnicy. Jest to wyprowadzenie 

ruchu tranzytowego poza obszar zamieszkania czyli poza miasto. Taki zapis znalazł się w delegacji 

do kontraktu terytorialnego Marszałka Województwa. Kontrakt ma być realizowany w ramach 

Programu Rozwój Polski Wschodniej. Ten dokument jest już na etapie szczegółowych konsultacji i 

rozmów w Ministerstwie Rozwoju Regionalnego. Burmistrz wraz z jednym z wójtów również 

uczestniczy w tym rozmowach. Chodzi o to, aby wesprzeć zadanie związane z budową obwodnicy. 

Zdaniem p. Burmistrza kontrakt będzie przyjmowany przez Ministerstwo nie wcześniej jak jesienią 

tego roku. Natomiast konsultacje będą trwały cały czas. Należy pamiętać, że w międzyczasie 

pojawiły się obszary funkcjonalne, które też próbują umieścić swoje zadania w tym kontrakcie. 

Zapewnił, że zarówno on jak i wójtowie zainteresowani tym tematem, robią wszystko, aby 

obwodnica została zapisana w kontrakcie, tym bardziej, że dokumentacja jest zakończona.  

Dyrektor Szpitala Powiatowego Sp. z o.o. Jan Karwowski poinformował, że w tej chwili 

funkcjonują dwa podmioty – dwie spółki. Wcześniej również istniały dwa podmioty: Samodzielny 

Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej i spółka Szpital Powiatowy. Obecnie nadal istnieje spółka 

szpitalna, a zamiast SP ZOZ jest spółka „Medical”. Celem przekształcenia było pozyskanie dotacji. 

Cel ten został osiągnięty. Pojawiło się więc pytanie – czy nadal mają istnieć dwie spółki, czy też 

mają być połączone w jeden organizm czy jedna ma ulec likwidacji. Na ten temat odbywały się 
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dyskusje na posiedzeniu Zgromadzenia Wspólników. Zapadła decyzja, aby dwie spółki połączyć w 

jedną, w której udziały posiadałby powiat nowomiejski. Obecnie trwają przygotowania, aby 

dokonać połączenia poprzez przejęcie przy czym przejmującym byłaby spółka szpitalna, a 

przejmowanym – spółka „Medical”. W tym celu trzeba przeprowadzić szereg czynności prawnych. 

Decyzje w tej sprawie będzie podejmował Zarząd Powiatu.  

Z sali obrad wyszedł radny Adam Głowacki. 

Przewodnicząca zapytała czy połączenie wiąże się z dodatkowymi kosztami. 

Dyrektor odpowiedział, że będą koszty typowo administracyjne typu opłata za akt notarialny, opłaty 

sądowe w KRS.  

Przewodnicząca zapytała również o dług szpitala. 

Dyrektor odpowiedział, że sprawozdanie finansowe będzie sporządzone w terminie do 31 marca i 

przedłożone Zarządowi Powiatu. Z aktualnych wyliczeń wynika, że rok 2013 zakończy się stratą, 

przy czym będzie ona dużo mniejsza niż amortyzacja. Nie pociąga to za sobą zadłużania podmiotu, 

natomiast ogranicza możliwości inwestowania. Spółka nie posiada zobowiązań wymagalnych, 

reguluje swoje zobowiązania na bieżąco.  

Przewodnicząca poprosiła o odpowiedź na drugie pytanie. 

Dyrektor odpowiedział, że jeżeli chodzi o podmioty prywatne, w pomieszczeniach po byłej pralni 

działa przychodnia dr. Ignatiuka. Mieszczą się tam również prowadzone przez szpital poradnie 

specjalistyczne i Oddział Urologii Jednego Dnia. Decyzje w sprawie najmu pomieszczeń zapadały 

jeszcze w poprzedniej kadencji. 

Radny Czajka powiedział, że on nie neguje, że na terenie szpitala działają prywatne podmioty. 

Chodzi mu o to czy za wynajem pomieszczeń czy aparatury pobiera się pieniądze w takiej 

wysokości jak powinno. Jeżeli chodzi o dwie spółki, zdaniem radnego droga powinna być jedna. 

Jeżeli spółka „Medical” była potrzebna do pozyskania dotacji, a spółka szpitalna w pełni realizuje 

swoje zadania, to jaki jest sens łączenia obu spółek? Należy rozważać likwidację spółki „Medical”, 

a nie łączenie obydwu spółek. 

Na salę obrad wszedł radny Głowacki. 

Dyrektor zwrócił uwagę, że Ministerstwo Zdrowia udzieliło dotacji w związku z przekształceniem 

SP ZOZ w „Medical”. Nie ma pewności jak zostanie to potraktowane w momencie kiedy spółkę się 

zlikwiduje. Z ostrożności rozważa się więc wariant polegający na połączeniu spółek.    

Radny Czajka przyjął wyjaśnienia Dyrektora. Dodał, że uważa sprawę za zamkniętą. 

Radny Tomasz Szczepański zapytał jakie kroki podejmuje spółka, aby minus zniwelować. 

Dyrektor odpowiedział, że te sprawy są ustalane ze Zgromadzeniem Wspólników i Radą 

Nadzorczą. Dyrektor nie jest przygotowany na to, aby udzielać w tej sprawie szczegółowych 
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informacji. Dodał, że podejmuje się szereg czynności, aby zmniejszyć koszty, a zwiększyć 

przychody. Wiadomo, że za świadczenia płaci NFZ. Finansowanie szpitala na ten rok przez NFZ 

jest zmniejszone o kwotę 240 tys. zł. Wiąże się to też z kryzysem. 

Radny Szczepański zapytał czy w ubiegłym roku były nadwykonania. 

Dyrektor odpowiedział, że nadwykonań było bardzo mało, na kwotę ok. 100 tys. zł. Czy NFZ za nie 

zapłaci, na razie trudno powiedzieć. NFZ zmniejsza wycenę za zrealizowane świadczenia, więc aby 

uzyskać środki zapisane w kontrakcie, trzeba więcej tych świadczeń wykonać.  

Przewodnicząca zapytała czy p. Dyrektor mówi o bieżącym roku. 

Dyrektor odpowiedział, że mówi w tej chwili o bieżącej sytuacji. Zmiany w systemie rozliczeń z 

NFZ powodują np. że oddział ginekologiczno – położniczo – noworodkowy, który kiedyś przynosił 

znaczne dochody, obecnie przynosi stratę.  

Przewodnicząca zapytała czy kontrakt na 2014 jest lepszy czy gorszy od ubiegłorocznego. 

Dyrektor odpowiedział, że gorszy.  

Radny Romuald Koszewski powiedział, że korzystając z okazji, chce poruszyć kwestię 

wykorzystania tomografu komputerowego. Radny poprosił, aby p. Dyrektor wyjaśnił na jakich 

zasadach można z niego korzystać. 

Dyrektor wyjaśnił, że tomograf jest wykorzystywany jako narzędzie diagnostyczne dla pacjentów 

szpitala. Wniosek o sfinansowanie badań zlecanych przez lekarzy podstawowej opieki zdrowotnej, 

został odrzucony przez NFZ z powodu braku środków finansowych. W efekcie może być więc 

wykorzystywany tylko w pracy szpitala. Obecnie miesięcznie wykonuje się ok. 60 badań. Jeżeli 

ktoś chciałby mieć wykonane badanie tomografem a nie jest pacjentem szpitala, musi za nie 

zapłacić.   

Radny Grzegorz Dembek zapytał ile kosztuje badanie. 

Dyrektor odpowiedział, że 200 zł. kosztuje badanie bez kontrastu , 300 zł. - z kontrastem.  

Przewodnicząca zapytała czy prześwietlenie rtg również można zrobić bez skierowania. 

Dyrektor odparł, że tak, za odpłatnością.  

Przewodnicząca zapytała czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań nie było. 

Przewodnicząca ogłosiła 10 minut przerwy. 

Ad. 10 

 Przerwa  

/przerwa/ 

Przewodnicząca wznowiła obrady po przerwie. 
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Na sali obecnych było 11 radnych. Oprócz radnych nieobecnych na całej sesji (Ewa Dembek, Jan 

Czapliński, Danuta Mazurkiewicz) nieobecny był radny Kazimierz Wiśniewski. Spóźnili się radni: 

Andrzej Andrzejewski i Tomasz Szczepański.  

Po przerwie oprócz radnych, Skarbnika Powiatu, obecni byli: kierownik PŚDS Krzysztof 

Piechocki, Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Promocji Andrzej Korecki, redaktor „Kuriera 

Iławskiego” Aleksandra Malinowska, protokolant Anna Andrzejczak. 

Ad. 11 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVII/364/2013 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 19.12.2013 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2014 – 2034 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.  

Przewodnicząca zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 11 radnych. Uchwałę nr XLIX/383/2014 (załącznik nr 12) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 12 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLVII/365/2013 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 19.12.2013 r. w sprawie uchwalenia budżetu powiatu 

nowomiejskiego na 2014 r. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.  

Na salę obrad weszli radni Andrzej Andrzejewski i Tomasz Szczepański, Sekretarz Powiatu Ewa 

Kalisz – Górzkowska oraz Radca Prawny Maciej Sikorski.  

Przewodnicząca zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XLIX/384/2014 (załącznik nr 13) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 13 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Bud żetowej 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. 

Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Za uchwałą nr XLIX/385/2014 (załącznik nr 

14) głosowało 12 radnych, jeden radny wstrzymał się od głosu. 
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Ad. 14 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji O światy, Kultury, 

Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. 

Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Za uchwałą nr XLIX/386/2014 (załącznik nr 

15) głosowało 12 radnych, jeden radny wstrzymał się od głosu. 

Ad. 15 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVII/368/2013 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 19 grudnia 2013r. w sprawie ustalenia wysokości opłat za 

usuwanie pojazdów z dróg i ich przechowywanie 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. 

Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XLIX/387/2014 (załącznik nr 16) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 16 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Powiatowego Środowiskowego Domu 

Samopomocy w Nowym Mieście Lubawskim 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.  

Kierownik Powiatowego Środowiskowego Domu Samopomocy Krzysztof Piechocki wyjaśnił, że 

jest to korekta dotycząca jednego sformułowania. W poprzedniej uchwale użyto określenia, że 

„dom jest organizacją pomocą społecznej”, a winno być: „dom jest jednostką organizacyjną 

pomocy społecznej”.  

Przewodnicząca zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XLIX/388/2014 (załącznik nr 17) 

podjęto jednogłośnie. 

Z sali obrad wyszedł radny Czajka. 

Ad. 17 

 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na najem lokalu użytkowego 

Niepublicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej – Ośrodek Terapii Uzależnień i 

Współuzależnienia 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. 

Radni nie mieli uwag. 
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Przystąpiono do głosowania. Głosowało 12 radnych. Uchwałę nr XLIX/389/2014 (załącznik nr 18) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 18 

 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na użyczenie lokalu użytkowego 

Powiatowemu Urzędowi Pracy w Nowym Mieście Lubawskim 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. 

Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 12 radnych. Uchwałę nr XLIX/390/2014 (załącznik nr 19) 

podjęto jednogłośnie. 

Na salę obrad wszedł radny Czajka. 

Ad. 19 

 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę gruntu przeznaczonego na 

miejsce parkingowe Powiatowej Stacji Sanitarno – Epidemiologicznej 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. 

Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XLIX/391/2014 (załącznik nr 20) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 20 

 Podjęcie uchwały w sprawie stanowiska dotyczącego włączenia powiatu 

nowomiejskiego do strefy przygranicznej objętej zasadami małego ruchu granicznego 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. 

Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XLIX/392/2014 (załącznik nr 21) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 21 

 Podjęcie uchwały w sprawie dofinansowania zadania związanego z funkcjonowaniem 

Biura Regionalnego Województwa Warmińsko – Mazurskiego w Brukseli w 2014 r. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. 

Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Za uchwałą nr XLIX/393/2014 (załącznik nr 

22) głosowało 11 radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu. 
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Ad. 22 

 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 

Warmi ńsko – Mazurskiego 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.  Zapytała gdzie odbędzie się konferencja. 

Wicestarosta odpowiedział, że w Olsztynie. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Za uchwałą nr XLIX/394/2014 (załącznik nr 

23) głosowało 12 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

Ad. 23 

 Podjęcie uchwały w sprawie wyłączenia i zamiaru likwidacji Zasadniczej Szkoły 

Zawodowej w Zespole Szkół im. C. K. Norwida w Nowym Mieście Lubawskim 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.  

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia Andrzej 

Andrzejewski poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała wszystkie trzy 

projekty uchwał. 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XLIX/395/2014 (załącznik nr 24) 

podjęto jednogłośnie. 

Opinia Komisji Oświaty, Kultury, Polityki Społecznej i Ochrony Zdrowia stanowi załącznik nr 24a. 

Ad. 24 

 Podjęcie uchwały w sprawie wyłączenia i zamiaru likwidacji Technikum w Zespole 

Szkół im. C. K. Norwida w Nowym Mieście Lubawskim 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. 

Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XLIX/396/2014 (załącznik nr 25) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 25 

 Podjęcie uchwały w sprawie rozwiązania oraz zamiaru likwidacji szkół wchodzących w 

skład Zespołu Szkół Rolniczych w Kurzętniku 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały z autopoprawkami.  

Wniosek Zarządu w sprawie przyjęcia autopoprawek stanowi załącznik nr  25a. Poprawki zostały 

szczegółowo omówione na wspólnym posiedzeniu komisji przed sesją. 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XLIX/397/2014 (załącznik nr 26) 

podjęto jednogłośnie. 
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Ad. 26 

 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu w Nowym Mieście 

Lubawskim na 2014 rok 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. 

Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XLIX/398/2014 (załącznik nr 27) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 27 

 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy stałych komisji Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim na 2014 rok 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy radni mają uwagi do projektu uchwały. 

Radni nie mieli uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XLIX/399/2014 (załącznik nr 28) 

podjęto jednogłośnie. 

Z sali obrad wyszedł radny Ząbkiewicz. 

Ad. 28 

 Sprawy różne  

Następnie zapytała czy ktoś chce jeszcze zabrać głos.  

Wicestarosta powiedział, że na jednej z poprzednich sesji padło pytanie odnośnie kosztów 

podłączenia budynku Starostwa przy ul. Rynek 1 do centralnej kotłowni. Wicestarosta 

poinformował, że powiat nie poniósł w związku z tym żadnych kosztów. 

Z sali obrad wyszli p. Korecki i Piechocki. 

Radny Szczepański powiedział, że na jednej z sesji obecny był Kierownik Rejonu Dróg 

Wojewódzkich w Nidzicy. Radni złożyli szereg wniosków odnośnie potrzeb w zakresie remontów 

dróg wojewódzkich. Przyszło pismo z odpowiedziami na wnioski. W kwestii zwiększenia ruchu na 

drodze powiatowej do Iławy przyszła odpowiedź, że nie podstaw do tego by twierdzić, że na drodze 

jest zwiększony ruch w związku z remontem drogi wojewódzkiej przez Rodzone.   

Z sali obrad wyszedł radny Czajka. 

Wicestarosta wyjaśnił, że istotnie w piśmie gdzie odpowiadano na wszystkie wnioski, taka 

negatywna odpowiedź była. Jednak Zarząd Powiatu skierował odrębne pismo w tej sprawie do 

Zarządu Województwa. W odpowiedzi na to drugie pismo, Zarząd Województwa  poinformował, 

że kwestia współfinansowania jest otwarta. ZW nie ma jeszcze dokładnej analizy oszczędności 
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poprzetargowych, ale w momencie pojawienia się wolnych środków, rozważona będzie możliwość 

partycypacji w remoncie. 

Radny Szczepański powiedział, że badanie natężenia ruchu na tej drodze było przeprowadzone 

stosunkowo dawno, w latach 2009-2010.  

Wicestarosta powiedział, że w wakacje i po wakacjach ubiegłego roku były wykonane ponowne 

badania. Wynikało z nich, że obciążenie ruchu wzrosło 3-krotnie. W piśmie powoływano się na te 

dane.      

Radny Szczepański zapytał czy wnioskowano o konkretną kwotę. 

Wicestarosta odparł, że tak, wnioskowano o 250 tys. zł. Zarząd stara się różnymi sposobami 

uzyskać wsparcie w jakiekolwiek kwocie. 

Przewodnicząca zapytała kiedy odbędzie się przetarg na remont drogi Iława - Radomno. 

Wicestarosta odpowiedział, że na najbliższym Zarządzie we wtorek 28 stycznia Zarząd przyjmie 

specyfikację, określi skład komisji i w ciągu 1-2 tygodni zostanie ogłoszony przetarg. Wyłonienie 

wykonawcy powinno nastąpić w połowie marca.  

Przewodnicząca zapytała czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 29 

 Zakończenie obrad XLIX Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca zamknęła obrady XLIX Sesji Rady Powiatu.    

 

 Protokół sporządziła:                    Przewodnicząca Rady Powiatu 

             Anna Andrzejczak                                          Zofia Andrzejewska 

              


